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Viime vuosi siis tuo� ennätyksellisen 7 ja puolen miljoonan euron 
alijäämän �linpäätökseen. 

Näin syvää alijäämää ei �etääkseni Jämsä ole aiemmin tehnyt, ja 
historian surkeimmaksi jää myös vuosikate 0.8 miljoonaa. 
Tilinpäätös muutaa taseessa olevan ylijäämän 3,6 miljoonan 
kumula�iviseksi alijäämäksi. Se täytyy kataa. 

Massiivisia, he�miten tehtäviä sopeutustoimia on jo väläytelty. 

Valtuusto keskusteleekin talouden tasapainotamisesta 
kohtapuoleen, kesäkuussa on asiasta seminaari.  

Maan�eteelle emme voi mitään eli jos olisimme vaikkapa 
Muuramen tapaan isomman kaupungin kyljessä lähikuntana, 
menestyminen olisi taatumpaa. Sopeutamisessa joudumme 
käymään samaa keskustelua kuin valtakunnan poli�ikassa: Siis 
sitä, etä ei etsitä pelkästään leikatavaa ja supistetavaa. 
Tasapainoa on hyvä hakea myös painokkaas� keinoista, joilla 
lisätään tuloja tai joilla estetään isoja menoja. 

Tärkeintä on pysäytää jatkuva ja kiihtyvä asukasmäärän 
väheneminen. 
Olemme menetäneet 10 vuodessa kolmisen tuhata asukasta.  
Tällainen meno on kohtalokasta: meiltä loppuvat veronmaksajat, 
palvelut, työntekijät, yritäjät ja yritäjiltä asiakkaat, menetämme 
val�onosuuksia ikärakenteen takia jo nyt.  Kaikki keinot ovat 
tarpeen: Menestykseen tarvitaan alue- ja väestötutkija Timo Aron 
mukaan ns. pehmeää elinvoimaa, ilmapiirin pitää olla hyvä, pitää 
olla elämänlaatua, sujuvuuta arjessa, työtä ja koulutusta.  
 



Yritysten houkutelu on meille kaikille tutua: rakennetaan 
teollisuusalueita ja hankitaan työ�loja odotamaan toimijaa. 
Muta myös asukkaiden houkuteluun pitää panostaa enemmän. 
Jämsä on teetänyt laajan muutovirtatutkimuksen, joka 
kannataa kaivaa esille uudelleen. Uusien asukkaiden hankinta 
voitaisiin kohdentaa ensiksi täällä jo työskenteleviin muta 
muualla asuviin henkilöihin, toinen toimintahaara olisi saada 
täällä asuneet palaamaan.  
Elinvoiman ja tulevaisuuden kannalta on äärimmäisen tärkeää 
varmistaa sairaalan säilyminen Jämsässä ulkoistussopimuksen 
päätytyä. On kyse palveluista muta myös suures� työpaikoista, 
imagostakin. 

Voisimme myös säästää talousarvioihin vuositain kirjatun noin 
parin miljoonan Kelan sakkomaksun eli kunnan osuuden 
työtömyyskorvauksesta, kun panostamme pitkäaikaistyötömien 
työllistämiseen oikein tositoimin.  Tätä säästökeinoa käyte�in 
menestyksellä mm.  Puukoulun täysremon�ssa.  

Tarvitsemme siis uuta väkeä joukkoomme ja se edellytää myös 
uuta työtä. 15 vuoden pysähtyneisyyden jälkeen Himoksella on jo 
käynnissä ja tulollaan suurenluokan investointeja. Kaupunki on 
mukana, minkä ilolla mainitsen. Himos on kasvun paikka. Kuten 
Jämsän organisaa�ota mulkannut konsul� Härkönenkin sanoi: 
Nopeimmin elinvoimaa ja kasvua saadaan Himokselta. 
Työpaikkoja on luvassa myös Patrialle Halliin ehkä satakunta, ja 
Kaipolan tehdasalueella valmistellaan uuta tuotantoa 
kiertotalouteen ja kalankasvatukseen liityen. Pohjaa kasvulle on.  

Arja Paakkanen  

 


